



: Referat fra møde i Vejby Lokalråd
mandag den 19. maj 2025, kl. 19.00 i blok
U på skolen i Vejby (Nanna lukker op).

Inden mødet begynder kommer Andreas
fra "Musik i Lejet" og fortæller om,
hvordan man vil afvikle musikfestivalen i
Vejby.

0. Konstituering: Der skal vælges ny
formand og ny sekretær. Michael kan
fortsætte som kasserer, men er
langtidssygemeldt.

1. Godkendelse af referat fra sidste møde
(24/3-25).

2. Sidste nyt fra lokalområdet: Er der nyt
fra de nye byggerier i Vejby? Sankt Hans
fest på idrætspladsen 23. juni.

Deltagere: Lars, Niels Jørgen, Bent, Kim,
Ingelise, Bill, Freddy, Nanna, Vibeke og
Jacqueline.

Afbud fra Michael der er sygemeldt, og afbud
fra Henrik.

Erik Malling og Bente Christoffersen deltog i
mødet, da det nye Lokalråd først skulle
konstituere sig på mødet.

Mads Østergaard Nielsen starter mødet med et
indlæg vedr. "Musik i Lejet" i Vejby. Se
referat fra dette.

Ad.0.

Se dagsorden - Erik Malling foreslår Ingelise
som ny formand. Der er opbakning fra de
andre medlemmer til, at Ingelise bliver
formand. Ingelise stiller som betingelse for at
modtage valget, at Niels Jørgen og Kim
hjælper hende med arbejdet som formand. Det
er Niels Jørgen og Kim indforstået med, så
Ingelise bliver valgt. Kim bliver valgt som
sekretær og modtager valget. Michael
fortsætter som næstformand og kasserer, men
er som sagt sygemeldt for tiden. Niels Jørgen
mener, at Lokalrådets vedtægter evt. bør
ændres.

Ad.1.

Godkendt.

Ad.2.

Erik har talt med Lars Kristensen. Vejbyville
bliver muligvis leje huse i stedet for ejer huse.
Huslejen bliver 16.000 kr. om måneden plus
forbrug.

Der bliver Skt. Hans fest på Idrætspladsen
som sædvanligt, hvis vejret tillader det. Festen
bliver nok ved Idrætshuset, da det er nemmere
med servering m.m. i stedet for længere ude på
banerne. Niels Jørgen gør opmærksom på, at
årets ildsjæl skal vælges. Michael Boisen er
bedt om at holde båletalen, og hans kor
kommer også og underholder.

3.PR-aktiviteter: Næste nummer af Vejby Nyt skal være uddelt senest i weekenden den 14.-15. juni. Referat fra generalforsamlingen og formandsberetningen bringes i bladet.

4.Løbende aktiviteter: Evaluering af generalforsamlingen den 30. april 2025. Planlægning af Naturen Dag 2. søndag i september drøftes. Meddelelse om arrangementet skal bringes i Vejby Nyt som kommer efter sommerferien (senest 13.-14. sept.) Plakater skal opsættes senest 14 dage før. (deadline for Vejby Nyt er 10. august 2025)

5.Nye rådssager: Evaluering af arrangementet søndag den 27. april "Vejby har det hele". Planer for fremtiden "hvordan holder vi gryden i kog"?

6.Permanente aktiviteter: Indbydelser til vælgermødet i Vejby Forsamlingshus mandag den 3. november 2025, kl. 19.00 skal udsendes i maj måned. Det aftales hvem der finder navnene på formændene for de forskellige partier og lokallister og udsender indbydelserne. Der sendes også indbydelser til alle nuværende byrådsmedlemmer. Kommunen kan hjælpe - se hjemmesiden.

7.Nyt fra foreningerne (7.1 -7.8).

7.1. Vejby Borger-og Grundejerforening.

Ad.3.
Se dagsorden.

Ad.4.
Generalforsamlingen gik fint. Erik gør rede for, at der har været nogle problemer med betalingen, men det er på plads nu, Lokalrådet har en aftale med Forsamlingshuset om, at det er gratis for os, at holde generalforsamlingen i Forsamlingshuset, men det vidste den nye formand ikke.
Se dagsorden vedr. "Naturens Dag". Der skal også en henvendelse til Friluftsrådet. Det har Michael stået for tidligere.

Ad.5.
Niels Jørgen vil skrive til deltagerne ejendomsmæglerne m.m, om de har nogle forslag til, hvordan vi kan få flere gæster udefra sådan en dag. Nanna synes, at ejendomsmæglerne godt kunne have gjort noget mere PR for dagen evt. på deres egne hjemmesider. Og det var en skuffelse, at kommunen slet ikke ville deltage. Nanna synes, at det var flot, der kunne stille så mange op og lave sådan en flot dag. Hun følte, at vi kunne noget i Vejby.

Ad.6.
Se dagsorden. – Kim sender indbydelser ud til formændene for de forskellige partier, lokallister og byrådsmedlemmer.

Ad. 7.1. – 7.8.

Ad.7.1.

Der var sat flag op i byen i weekenderne, dels p.gr. af veteran bilerne, der kørte gennem byen, dels p.gr.af at der var konfirmation.

Ad.7.2.

Der var fælles arbejdsdag d. 15/5, og det gik fint. Jacqueline har kontaktet TDC på vegne af grundejerforeningen for at få fibernet. Det har

7.2. Grundejerforeningen Melhøj Park.	givet resultat. Der er 13 ud af 15 indbyggere, der gerne vil have fibernet. TDC har tilbudt, at lægge det gratis ind til hvert hus, og det står beboerne frit for, om de vælger det til. Kim fik fibernet gennem en antenneforening. Nanna mener, at man må kunne søge det via Lokalrådet. Erik kan fortsat ikke få fibernet.
7.3.Grundejerforeningen Kælderbjerg og Saxenkol.	Ad.7.3. Intet nyt.
7.4. VIF.	Ad.7.4. Der er overblik over udbygningen af Idrætshuset, og aktiviteterne er i gang.
7.5. Forsamlingshuset	Ad.7.5. Desværre kan den nye formand ikke komme til lokalrådsmøderne, når det er om mandagen. Niels Jørgen havde forstået, at Gitte ville komme i stedet for, specielt for at høre om "Musik i Lejet" i Vejby, men hun dukkede ikke op.
7.6. Menighedsrådet.	Ad.7.6. Intet nyt.
7.7. Skolen.	Ad.7.7. Der er kommet ny leder Mia Jin Borchers. Der er eksamen i øjeblikket.
7.8. Trongårdsklubben.	Ad7.8. Der har været generalforsamling, der var 50 deltagere. Bestyrelsen fortsætter. Der er udflugt til Gavnø, og der er 50 tilmeldte.
8.Nyt fra lokalforeningsrådet og de andre lokalråd.	Ad.8 Der deltog en del politikere ved sidste møde. Pernille Søndergaard og Lars Nielsen var der ikke. Leif Jacobsen og Rikke Njust sidder i LAG som repræsentanter for Gribskov. Der bliver spurgt, om der er andre, der er interesseret. Der er planlagt følgende vælgermøder:D.25/9 fælles vælgermøde i Kulturcenteret for Lokalforeningsrådet. D. 29/10 vælgermøde i Annisse. Kagerup havde en sag med vedr. ulovlig dumping af jord.

9.Kontakt til kommunen: Udtalelse vedr. kommuneplanen er indsendt efter aftale med Ingelise og Niels Jørgen. (sidste frist for indsendelse var 12. maj 2025).	Ad.9. Se dagsorden. –Niels Jørgen har sendt kommentarer ind og har gjort opmærksom på, at Lokalrådet ønsker, grundene til det planlagte byggeri ved Netto bliver mindre, end de 500kvm. der er planlagt nu.
10.Kontakt til Hovedstadsregionen.	Ad.10. Intet nyt.
11.Danske Landsbyer: Michael har modtaget og videresendt nyhedsbreve.	Ad.11. Se dagsorden.
12.Div. meddelelser - herunder LAG: Fordeling af midler er udsendt til alle lokalrådsmedlemmer.	Ad.12. Se dagsorden.
13.Intern administration og økonomi.	Ad.13. Michael har betalt de regninger der var.
14.Næste møde: Det drøftes om mødedagen fortsat skal være en mandag. Der fastsættes en dato - evt. i juni eller i august.	Ad.14. Næste møde bliver mandag d. 30/6. Nanna foreslår, at man kan lave en plan for fremtiden med mødetider. Nanna gør Ingelise opmærksom på, at pedellen skal have at vide, hvornår vi har møde. Det er især vigtigt om vinteren, hvor der ellers vil være lukket ned for varmen, når skolen er lukket.
15.Eventuelt	Ad.15. Nanna efterlyser et sted, hvor hun kan komme af med børnebøger fra biblioteket på skolen. Niels Jørgen foreslår loppemarkedet pinse lørdag i Tisvilde.
.	

.	